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      گزارش

سرپرس����ت 
معاونت قهرماني 
وزارت ورزش  به انتقادات محمد بنا و توصيه 
علي نژاد به س�رمربي تيم ملي کشتي فرنگي 
براي صحبت کردن در چارچوب خودش نشان 
می دهد که رابطه وزارت ورزش و المپيکي ها به 
جاي ترميم در س�ال المپيک ه�ر روز تيره تر 
می ش�ود و اين می تواند پاشنه آشيل ورزش 
کش�ورمان ب�راي المپي�ک توکي�و باش�د.

دل قهرمان��ان و مربيان المپيکي اي��ن روزها از 
دس��ت نگاه فوتبال زده وزارت ورزش پر اس��ت. 
همين است که هر روز رس��انه ها پر از انتقادات 
و گلايه هايشان از بی توجهی ها و شرايط سختي 
اس��ت که در اردوها دارند، آن ه��م در روزهايي 
که متولي��ان ورزش براي حل مش��کل فوتبال 

آستين هايشان را تا بازو بالا زده اند!
 پاسخ تند وزارت، واکنش آرام کميته

پس از بسيج عمومي وزارت ورزش و دولت براي 
حل مشکل استراماچوني و باشگاه استقلال بود 
که محمد بنا، سرمربي تيم ملي کشتي فرنگي در 
پستي در شبکه های اجتماعي نسبت به حمايت 
ويژه از فوتبال و بی توجهی به شرايط المپيکي ها 
انتقاد کرد. در بخشي از اين پست بنا نوشته بود: 
»تو رو خدا يکی بياد جواب بده! کاروان ورزشی 
ما تا چند ماهه ديگه بايد عازم مسابقات المپيک 
بش��ه، نبايد فکری برای اين  همه رشته ورزشی 
و ورزش��کار که دنبال کس��ب افتخار واسه اين 
مملکتن، داشته باش��يم؟ واقعاً الان بزرگ ترين 
مش��کل ما برگشت يه س��رمربی خارجيه که به 

خاطرش اين  همه به آب و آتيش می زنيم.«
با وجود انتقادات محمد بنا که حرف دل خيلي از 

ورزش��کاران و قهرمانان منهاي فوتبالي است، اما 
وزارت ورزش��ي ها واکنش تندي ب��ه اين گلايه ها 
داشتند تا مشخص شود در فضاي فوتبال زده وزارت، 
گويا قرار نيست تلاشي براي ترميم رابطه قهرمانان 

المپيکي و متوليان ورزش صورت گيرد. 
در اين زمين��ه مهدي علي نژاد که ب��ه تازگي به 
عنوان سرپرست معاونت قهرماني وزارت ورزش 
جانش��ين محمدرضا داورزني ش��ده، ديروز در 
حاشيه جلسه کميسيون های کميته ملي المپيک 
در پاسخ به سؤال »جوان« درباره انتقاد محمد بنا 
به جاي احترام به دغدغه های اين مربي به توجيه 
نگاه فوتب��ال زده وزارت ورزش پرداخت و توجه 
ويژه به مسائل باشگاه استقلال را خواسته بخشي 
از مردم عنوان کرد: »طبيعي بود که وزارت ورزش 
در راستاي توجه به خواست بخشي از مردم ايران، 
کمک کند تا اين مشکل حل شود. بديهي است 
که وظيفه اصلي با مديران باشگاه استقلال است 
و  وزارت ورزش به عن��وان حامي به اين موضوع 
ورود ک��رد و از ظرفيت ه��ای حاکميتي وزارت 
ورزش و وزارت ام��ور خارجه براي کمک به حل 

اين مشکل استفاده شد.«
سرپرس��ت معاونت قهرمان��ي وزارت ورزش در 
ادامه به صورت غيرمستقيم از بنا خواست درباره 
مس��ائلي که به وی ارتباط ن��دارد، موضع گيری 
نکند: »ما وظيفه داشتيم به اين خواسته عمومي 
توجه کنيم. اينکه بگويند وزارت ورزش با توجه 
به موضوعات باش��گاه اس��تقلال به المپيکي ها 
کم توجهی کرده، کم لطفی است. البته آقاي بنا 
به عنوان يک مربي حرفه ای که برايشان احترام 
قائلم، بايد در چارچوب خودش حرکت و صحبت 
کند، چارچوبی که در همه دني��ا برای مربيان و 

ايشان مشخص است.«

علي نژاد در ادامه از بنا خواس��ت که تمرکزش را 
روي تمرينات ملی پوشان کشتي بگذارد: »در اين 
زمينه با فدراسيون کشتي هم صحبت کرده ايم و 
دوستان مطلع هستند که وزارت ورزش از کشتي 
حمايت های جدي  و البته بيش��ترين حمايت ها 
را داش��ته اس��ت و ديروز و امروز مبلغ خوبي به 
فدراسيون کش��تي کمک ش��د. قرار نيست ما 
هر کاري انجام می دهيم بياي��م و جار بزنيم که 
امروز کمک کرديم، فردا کم��ک می کنيم، اين 
منطقي نيس��ت. مربي چارچوب��ي دارد و در آن 
راس��تا بايد قدم بردارد و تم��ام تمرکزش روي 
بهترين کيفيت تمرين براي ملی پوش��ان باشد. 
رؤساي فدراسيون ها موظفند که تدارک خوبي 
ببينند و وزارت ورزش و کميته ملي المپيک هم 

بايد کمک و حمايت کنند.«
سرپرست معاونت قهرماني وزارت ورزش برخلاف 
خيلي از ورزشکاران معتقد است که فضاي ورزش 
المپيکي است و در پايان باز هم به سرمربي تيم 
ملي کشتي کنايه می زند که به حريم ديگران ورود 
نکند: »انصافاً فضاي ورزش، فضاي المپيکي است. 
شما ديديد که ديروز در اردوي تيم فوتبال اميد 
حضور پيدا کرديم و دستوراتي براي کمک به اين 
تيم داده شد. ما نگاهمان در هفت ماه باقي مانده 
اين است که به رشته های المپيکي توجه ويژه ای 
داشته باشيم، به تمامي رشته های سهميه گرفته 
شده و رشته هايی که قرار اس��ت در رقابت های 
کسب سهميه شرکت کنند، به رغم مشکلات مالي 
و اقتصادي که وجود دارد، کمک های قابل توجهي 
تا هفته آينده خواهد شد. البته بر هزينه کرد بودجه 
نظارت می شود و برنامه های آنها را چک خواهيم 
کرد. حتماً هم دقت کنيم که همه افرادی که براي 
المپيک تلاش می کنند، کار حرفه ای خودشان را 

انجام دهند و به حريم ديگران ورود نکنند.«
برخلاف واکنش تند وزارت ورزشي ها به انتقادات 
محمد بنا و ساير المپيکی ها، رضا صالحي اميري 
رئيس کميته ملي المپيک در پاس��خ به س��ؤال 
»جوان« درباره گلايه های سرمربي تيم کشتي 
فرنگي فضاي کشتي را بسيار مثبت عنوان کرد: 
»بنا قهرمان ملي ماست. با ايشان، آقاي غلامرضا 
محمدي و تيم مديريتي فدراسيون کشتي همين 
هفته جلس��ه  و صحبت های جدي ای داش��تيم 
و جمع بندی براي برنامه های آماده س��ازی اين 
رشته صورت گرفت. در مجموع شرايط کشتي 
را بس��يار مثبت می دانم. ش��خص آقاي دبير با 
حداکثر تمام و ظرفيت و آقاي بنا و آقاي محمدي 
با تمام پتانسيل شان در جهت آماده سازی کشتي 
فعاليت می کنند وکشتي يکي از اميدهاي اصلي 

ما در المپيک 2020 است.«
  دفاع بنا از انتقاداتش

واکنش محمد بن��ا به صحبت های سرپرس��ت 
معاونت قهرمان��ي وزارت ورزش قابل تأمل بود. 
بنا عصر ديروز در گفت وگويي با خبرگزاري ايسنا 
در اين باره گفت: »اولاً به آقای علی نژاد نصيحت 
می کنم بگذارد مهر حکم سرپرستی اش خشک 
شود بعد راجع به اين مسائل حرف بزند. در ضمن 
من يک مربی ام و از ح��ق و حقوق مربيان ايرانی 
دفاع کردم و از چارچوب خودم خارج نشدم. به 
عنوان يک شهروند اين حق را دارم که در صفحه 
ش��خصی ام هر مطلبی که دوست دارم، بنويسم 
و اگر حرف غيرقانونی بزنم قانون اس��ت که بايد 
درباره من تصميم بگيرد. نمی دانم ايشان هنوز 
نيامده و مهر سرپرس��تی اش خشک نشده، چه 
بحثی راجع به من دارد. بهتر اس��ت ايش��ان به 

وظايف خودش بپردازد.«
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حاشيه اي بر پاسخ تند معاون وزير ورزش به گلايه هاي محمد بنا درباره بی توجهی به منهاي فوتبالي ها و توجه زياد به فوتبال

شیوا نوروزی

جذابیتهایتمامنشدنیالکلاسیکو
رئال و بارسا دوباره روبه روی هم می ايستند. 
اين بازی هميشه حساس بوده و به دلايل 
مختلف بازی امشب تنش ها و چالش های 
خاص خ��ود را دارد. در بي��ن فاکتورهای 
موج��ود چن��د دلي��ل بيش��تر از بقيه بر 
حساسيت های ديدار امشب دامن می زند. 
مهم ترين نکته بحث های امنيتی اس��ت 
که ال کلاسيکو را حسابی تحت تأثير قرار 
داده اس��ت. پيش از اين قرار بود اين بازی 
26 اکتبر )چه��ارم آبان( برگزار ش��ود، اما تظاه��رات و ناآرامی هايی که 
کاتالونيايی ها مسببش بودند باعث لغو بازی در موعد مقرر شد. به رغم تمام 
مخالفت ها اين بازی امشب به ميزبانی نيوکمپ برگزار می شود اما تحت 
تدابير شديد امنيتی، حتی پيش بينی شده که هزاران نفر از مردم کاتالونيا 
راه ها را برای عبور اتوبوس رئال مس��دود کنند. ب��ه همين خاطر روخی 
بلانکو از مسئولان فوتبال اسپانيا خواس��ته تا تدابير امنيتی را شديدتر 
کنند. از طرفی آبی و اناری ها، فدراس��يون فوتبال اسپانيا را به حمايت از 
رئال متهم کرده اند. اين باشگاه در نامه ای  نسبت به تصميمات داور بازی 
با رئال سوسيداد اعتراض کرده، چراکه به عقيده کاتالان ها داور پنالتی رخ 
داده روی پيکه را عمداً نگرفته و بازی با نتيجه تساوی به پايان رسيده است. 
علاوه بر اين کهکشانی ها هنوز اتفاقات بازی سال گذشته در نيوکمپ را 
فراموش نکرده اند. يک سال پيش بود که قوهای سفيد در کاتالونيا 5 بر يک 
مغلوب بارسا شدند و به خاطر اين نتيجه لوپتگی از هدايت رئال برکنار شد. 
در غياب مسی، ساير بازيکنان پايشان را روی گلوی رئال گذاشتند و حذف 
رئال در نيمه نهايی کوپا دل ری را رقم زدند. بازی امشب حکم انتقام برای 
مادريدی ها را نيز دارد و تنها در اين صورت است که آنها می توانند باخت 
سال گذشته را از دل هوادارانش��ان درآورند. اين در حالی است که فيلم 
تمسخر رئال از سوی پيکه بين هواداران فوتبال در اسپانيا دست به دست 
می شود، فيلمی که در آن جرارد پس از حذف رئال از جام حذفی جملات 

تندی را عليه کهکشانی ها به زبان آورده است.

کارلوس گونزالس

 مارکا

جمعوالیباليها
برايالمپیکجمعترميشود

جمع ملی پوشان واليبال برای انتخابی المپيک هر روز جمع تر می شود تا 
شاگردان کولاکوويچ که بايد از 17 دی ماه در انتخابی المپيک برای تنها 
سهميه آسيا در المپيک بجنگند با ترکيب کامل تر به تمرينات آمادگی شان 
ادامه دهند. پس از اينکه پوريا فياضی دريافت کننده تيم ملی ايران بعد از 
فسخ قراردادش با تيم باشگاهی بنجين لهستان روز دوشنبه خود را به کادر 
فنی معرفی کرد، ديروز هم سعيد معروف کاپيتان تيم ملی واليبال جهت 
حضور در تمرينات تيم ملی، زودتر از ساير لژيونرها به اردوی سروقامتان 
پيوس��ت تا زير نظر کادر فنی تمرينات خود را در کنار ساير ملی پوشان 
پيگيری کند.  طب��ق گفته امير خوش خبر، س��اير ملی پوش��ان لژيونر 
)سيد محمد موسوی، امير غفور و ميلاد عبادی پور( نيز بايد 10 روز قبل از 

آغاز رقابت های انتخابی المپيک در اردوهای تيم ملی حاضر شوند.

بانوي المپيکي و 
حامد قهرماني

     المپيک
پارالم���پيک��ی 
تيران��دازي اين 
روزها در حالي خود را براي کس��ب س��هميه در 
بزرگ ترين رويداد ورزشی جهان آماده می کند که 
علاوه بر رقابت با حريفان آماده و پرامکانات بايد از 
پس معضلات و مشکلات ريز و درشتي نظير ضعف 
تدارکات و عدم توجه مسئولان هم بربيايد. با تمام 
اين احوال زهرا نعمتي ورزشکاري نيست که به اين 
راحتي پاپس بکش��د و به قول خودش در انتظار 
تحقق وعده های آقايان مس��ئول در خانه حبس 
نمی شود.  نعمتي با اشاره به مسابقات مهم کسب 

س��هميه المپيک در آلمان به آمادگي تيم بانوان 
کشورمان اشاره کرد و گفت: »شرايط تيم خانم ها 
خيلی اميدوار کننده است. اولين دوره است که تيم 
خانم ها به خوبی کار می کند و اميدوارم در آلمان 
بتوانيم برای اولين بار سهميه تيمی المپيک را برای 
ايران کسب کنيم. در آسيا سطح ريکرو بالاست و 
انتظار مدال در آسيا را نداشتيم. برای ما مسابقات 
آس��يايی حکم قهرمانی جهان را دارد. از طرفی 
کسب سهميه المپيک در بخش خانم ها سخت تر 
بود. اميدوارم در آلمان بتوانيم سهميه المپيک را به 
دس��ت آوريم.« حض��ور همزم��ان در المپيک و 
پارالمپيک اتفاقي است که برخي معتقدند توان و 
تمرکز نعمتي را براي کسب مدال و موفقيت کاهش 
می دهد، اما خودش چنين نظري ندارد و می گويد: 
»نظر دوستان محترم است. کار سخت است، اما اگر 
برنامه ريزی شود امکانش وجود دارد که در هر دو 
رويداد بتوانم حضور داشته باشم و موفق شوم. قبلًا 
هم اين تجربه را در ريو داشته ام، اما بايد شرايط به 
گونه ای فراهم شود که با آرامش خاطر در تمرينات 
شرکت کنم. چهار سال است که می گويم بايد بين 
کميته ملی المپيک و پارالمپيک تعامل باش��د و 
نبايد اين رابطه و تعامل کمرنگ ش��ود، بايد کار 
تيمی باشد. من می توانم در هر دو رويداد شرکت 
کنم، فقط بايد قهرمانان را بهتر درک کنيم. قطعاً 
تمام تلاشم را می کنم.« حضور يک بانوي معلول در 
المپيک و رقابت با افراد س��الم که به لحاظ قواي 
جسماني از نعمتي توانمندتر هستند بزرگ ترين 
چالش پيش روي اين بانوی ورزشکار است: »ورود 
من به المپيک حکم مدال طلا را دارد و نبايد فشار 
مضاعف بگذاريم که حتماً مدال هم گرفته شود. 
من در المپيک نااميد نيستم، اما بايد با افرادی که 
به لحاظ جسمانی سالم هستند دست وپنجه نرم 
کنم. مشکل بزرگ تر من و بقيه ملی پوشان امکانات 
و شرايط مناسب است. با وجود اين نمی توانم خودم 
را در خانه حبس کنم تا مناسب سازی انجام شود. 
الان کمی شرايط بهتر شده است. می دانم نه تنها 
در ورزش، بلکه همه جا مشکلاتی وجود دارد، با اين 

حال اميدم را از دست نمی دهم.«

آيا زيدان سلاح مهار مسي را دارد؟

مسي:کسيجايکريستیانورانميگیرد

نعمتي: اميدم را از دست نمي دهم

ورودمبهالمپیکدرحکممدالطلاست

امشب نگاه تمامي 
فريدون حسن

      فوتبال اروپا
ن  ا قه من��د علا
فوتبال جهان به 
ورزش��گاه نيوکمپ بارس��لون اس��ت، جايي که 
ال کلاسيکو برگزار می ش��ود. ال کلاسيکوي اين 
فصل مدت هاس��ت هواداران فوتب��ال را منتظر 
گذاش��ته، چراکه ناآرامی های کاتالونيا باعث به 
تعويق افتادن آن شد و حالا پس از آرام شدن اوضاع 
دو مدعي اصلي و هميشگي قهرماني لاليگا امشب 
به مصاف هم می روند. شايد در طول تاريخ برگزاري 
ال کلاسيکو کمتر ديده شده باشد که دو تيم پيش 
از به صدا درآمدن سوت شروع مسابقه هم امتياز با 
هم بازي را آغاز کرده باشند. امشب اما اين اتفاق رخ 
داده، در حالي که بارسا با تن دادن به مساوي برابر 
سوسيداد 35 امتيازي شد و اين فرصت را به رئال 
34 امتيازي داد تا با کس��ب پيروزي صدرنشين 
ش��ود، مادريدي ها هم در مقابل والنسيا مساوي 
کردند تا 35 امتيازي شوند. حالا فقط اين تفاضل 
گل کاتالان هاست که آنها را بالاتر از کهکشاني ها در 
صدر جدول نگاه داش��ته اس��ت و دو تي��م با اين 
وضعيت وارد ميدان ال کلاسيکو می شوند. درست 
به همين علت است که ديدار امشب را بايد شش 
امتيازی ترين بازي بارسا – رئال قلمداد کرد، چون 
برنده علاوه بر صدرنش��يني با روحيه مضاعف به 
هفته های پيش رو نگاه می کند. بدون هيچ ترديدي 

نقطه اتکا، اميد و برگ برنده بارسا کسي نيست جز 
ليونل مسي. فوق ستاره آرژانتيني با کسب ششمين 
توپ ط��لا در اوج درخش��ش اس��ت. مس��ي در 
گفت وگويي جالب با مارکا پيش از بازي امشب با 
تمجي��د از زي��دان خطاب ب��ه منتق��دان او در 
رئال مادريد گفت: »مردم به روز هستند و خيلی زود 
چيزهايی را که شما در گذشته برده ايد فراموش 
می کنند. زيدان قطعاً می دانست که با وجود سه 
قهرمانی ليگ قهرمانان پياپی که با رئال مادريد 
برده است، هواداران در ادامه نيز چيزهای بيشتری 
از او خواهند خواس��ت. بازيکنان و مربيان بزرگ 
می دانند که ما دائماً تحت فش��ار هستيم و توجه 
زيادی به ما می شود.« مسي به حضور هازارد هم 
اشاره کرد و گفت : »هازارد کيفيت فوق العاده ای 
دارد. او يک بازيکن متفاوت است که می تواند هر 
دفاعی را به هم بريزد اما من فکر می کنم که اين 
بازيکن با کريس��تيانو فرق می کند و به طور کلی 
ش��خصيت متفاوتی دارد. جايگزينی کريستيانو 
دشوار اس��ت، اما هازارد نيز بازيکن خيلی خوبی 
است.« اما زيدان سرمربي رئال مادريد هم با علم به 
اينکه امشب مردانش در برابر مسي کاري سخت 
پيش رو خواهند داشت، عنوان کرد: »ما می دانيم 
که با چه تيمی روبه رو می ش��ويم. همچنين آگاه 
هستيم که آنها ليونل مسی را دارند، با وجود اين ما 

نيز ابزار و سلاح خود را در اختيار داريم.«

واکنش سخنگوی قوه قضائيه به قرارداد بحث برانگيز 
مارک ويلموتس و اهمال فدراسيون فوتبال
اموالبیتالمالراهدرندهید!

قوه قضائيه و سازمان بازرسی کل کشور به قراردادهای مشکل دار مربيان 
خارجی فوتبال ورود می کنند. تکليف فسخ قرارداد سرمربی تيم ملی 
فوتبال هنوز روشن نشده و از آنجا که مرد بلژيکی با فدراسيون فوتبال 
کشورمان به توافق نرسيده احتمال شکايت مارک ويلموتس به فيفا و 
دادگاه عالی ورزش وجود دارد. در اين صورت و با توجه به بندهای عجيب 
و غريبی که در قرارداد او وجود دارد احتمال پيروزی ويلموتس و جريمه 

سنگين برای ايران محتمل خواهد بود. 
    

آش��فته بازار حاکم بر فوتبال ايران صدای اعتراض همه را درآورده است؛ 
هنوز پرونده ويلموتس به سرانجام نرسيده بود که استراماچونی، سرمربی 
استقلال بی خبر به کشورش بازگش��ت و هنوز منتظر نقد شدن چکش 
است. از آنجا که سررشته همه اين چالش ها به سوءمديريت های اين رشته 
برمی گردد پای سخنگوی قوه قضائيه نيز به ماجرا باز شده است. روز گذشته 
غلامحسين اسماعيلی در نشست خبری خود به اين مسئله واکنش نشان 
داد: »حوزه فوتبال يکی از حوزه های پرطرفدار بين قشر جوان است. لازم 
است  که متوليان اين حوزه در بخش های مختلف اقدامات و تدابيرشان به 
گونه ای باشد که اولاً از اموال بيت المال در اين مسير چيزی به هدر نرود و 
ثانياً با احساسات نسل جوان و علاقه مندان به فوتبال بازی نکنند.« رعايت 
اصول حرفه ای  و جلوگيری از هدررفت بودجه کشور نکته ديگری بود که 
اسماعيلی بر آن تأکيد داشت: »توقع داريم مس��ئولان در انعقاد و فسخ 
قرارداد به گونه ای پيش بروند که با سرمايه مملکت و احساسات طرفداران 
فوتبال بازی نشود. در بخشی که به حوزه بيت المال بازمی گردد، سازمان 

بازرسی کل کشور وظيفه دارد موضوع را بررسی کند.«
    

به رغم تأکيدات س��خنگوی قوه قضائيه بر تصميمات درست مديران در 
فوتبال و جلوگيری از هرگونه حيف و ميل اقتصادی، واقعيت اين اس��ت 
که فوتبال ايران پر از قراردادهای ريز و درشتی است که ميلياردها تومان 
خسارت روی دست کشور گذاشته است. قرارداد مارک ويلموتس و آندره 
استراماچونی جديدترين مواردی هستند که به خاطر حساسيت موضوع 
بازتاب گسترده ای در سطح جامعه و رسانه های داخلی و خارجی داشته اند. 
به غير از اين دو مورد نيز قراردادهای زي��اد ديگری را می توان نام برد که 
بازيکن يا مربی خارجی بی کيفيت و بدون بازده رقم های نجومی به جيب 

زده اند و البته سهم دلالان نيز به موقع پرداخت شده است. 
رسانه ای  شدن قرارداد مرد بلژيکی يک بار ديگر نشان داد که آقايان پرمدعا 
هنگام عقد قرارداد با مربيان خارجی به مواردی از جمله دس��تمزدهای 
نجومی، بندهای مربوط به فسخ قرارداد و همچنين حفظ اعتبار و شأن 
کش��ور اصلًا توجه نمی کنند که اگر توجه می کردند مارک ويلموتس به 
اين سادگی نمی توانست قراردادش را يک طرفه فس��خ و ما را تهديد به 
شکايت کند. تنها با بررسی دو بند از ماده 5 اين قرارداد کذايی می توان به 
اين واقعيت تلخ پی برد: »در صورتی که فدراسيون ايران با دلايل موجه و با 
توجه به قوانين فيفا و دادگاه عالی ورزش )CAS( قرارداد ويلموتس را فسخ 

کند، ملزم به پرداخت سه ماه حقوق سرمربی خواهد بود.«
مرد بلژيکی به همين سادگی با داشتن وکلای مجرب و کاربلد بندهايی را 
در قراردادش گنجانده که در هر صورت همه چيز به نفعش تمام شود. اين 
يعنی اينکه فدراسيون ما طبق معمول به سادگی و برای موفق جلوه دادن 
خود در بحث مذاکره با گزينه های خارجی به هر خواسته غيرمعقول و 
غيرحرفه ای  ويلموتس تن داده و حالا باز هم مبلغی هنگفت بايد از جيب 

مردم به حساب يک خارجی واريز شود. 
    

نکته ديگر اينکه فدراسيون در اين روزها از هر تريبونی استفاده می کند 
تا بحث فسخ قرارداد با ويلموتس را پروژه ای  موفق بخواند. اخيراً علوی، 
سخنگوی فدراسيون فوتبال در گفت وگو با برنامه ای تلويزيونی با آب و 
تاب از پرداخت سه ماه غرامت به جای سه سال غرامت صحبت کرده و آن 
را بهترين تصميم خوانده است! شايد علوی و همکارانش نخواهند واقعيت 
را به مردم بگويند، اما ای کاش آقای سخنگو اعلام می کرد که رقم سه ماه 
غرامت ويلموتس نزديک به 10 ميليارد تومان است؛ رقمی که اکثر ايرانی ها 
با اين اوضاع اقتصادی در رؤيا هم نمی توانند آن را تصور کنند. ويلموتس 
تنها شش ماه هدايت تيم ملی را برعهده داشت و در مجموع کمتر از يک ماه  
در ايران بود، ولی به پاس بی کفايتی مديران فدراسيون دستمزدی هنگفت 
را به جيب زد و چه بسا با توجه به قرارداد سفت و سختش پس از شکايت به 

فيفا همه دستمزد سه ساله اش را نيز از ما بگيرد.

وزارتورزشهرروزدورترازالمپیکيها!

دنیا حیدري

بازگشتهاشمیبهتمريناتتفنگ
فدراسيون تيراندازی با الهام هاشمی به توافق رسيد. سرمربی تيم ملی 
تيراندازی که دو ماه پيش با گله  از ش��رايط و روند تصميم گيری های 
فدراسيون )در داخل فشنگ نداريم، اجازه رفتن به اردوی برون مرزی 
هم نمی دهند و در نهايت سهميه هم می خواهند( برای ادامه حضورش 
در تيم ملی تفنگ ايران ترديد داشت و در نهايت نيز استعفا داده بود، 
سرانجام با مسئولان فدراسيون به توافق رسيد و به تمرينات تيراندازی 
بازگشت تا بعد از حدود يک ماه بالاخره اردوهای تيم ملی تفنگ ايران 

برای حضور در المپيک 2020 توکيو روز گذشته آغاز شود.

بلاتکلیفیقهرمانیدرپاياننیمفصلنخست
نيم فصل نخست رقابت های ليگ برتر بسکتبال عصر دوشنبه به پايان 
رسيد که شکست شهرداری گرگان و نامشخص بودن نتيجه ديدارهای 
معوقه معادله تعيين قهرمان را پيچيده کرد. در اين هفته از مسابقات 
پتروش��يمی بندر امام در ديداری قابل پيش بينی مقابل ش��هرداری 
بندرعباس صاحب يازدهمين برد اين فصل خود شد. نفت آبادان پس 
از سه هفته ناکامی متوالی در گرگان و مقابل ش��هرداری اين شهر به 
پيروزی رس��يد تا معادلات قهرمانی نيم فصل را پيچيده تر کند. مهرام 
اما رعد پدافند هوايی را شکست داد تا با دو امتياز کمتر از پتروشيمی 
صدرنشين رده سوم را در اختيار داشته باشد. توفارقان آذرشهر موفق 
به برتری مقابل نيروی زمينی ش��د. مس کرمان، آويژه صنعت مشهد 
را از س��د راه برداشت. ش��ورا و ش��هرداری قزوين در ديداری خانگی 
برابر ذوب آهن اصفهان تن به شکس��ت داد و تيم اکسون نيز در تهران 
مغلوب شيميدر قم شد، اما در پايان رقابت های هفته سيزدهم تکليف 

قهرمان به دليل بازی های معوقه مشخص نشد.

مطالبهگریهايی
کهباواقعیتنمیخواند

مطالبه گری هاي��ش هي��چ منط��ق قانع کنن��ده ای در پ��ی ن��دارد. 
مطالبه گری هايی که بيشتر دستوری است تا بيان خواسته ای قلبی که 
نتيجه جالب توجهی در پی نخواهد داشت، جز ايجاد توقع و بالا بردن 

انتظارات، آن هم به شکلی کاملًا غيرمنطقی!
بايد به المپيک برويد و بدرخشيد. بايد مدال بگيريد  و روی سکو برويد. بايد، 
بايد و بايد، بايدهای مطالبه گرانه وزير ورزش تمامی ندارد. بايدهايی که فقط 

متوجه ورزشکاران و مربيان است و به آقايان که می رسد، می شود نبايد!
خواسته های وزير بدون ترديد بايد متفاوت از خواسته مردم باشد. مسئله 
خرده گرفتن به سطح انتظارات سلطانی فر نيست، مسئله واقعيتی است 
که در بيان خواسته ها ناديده گرفته می ش��ود و نتيجه ای در پی دارد که 
بدون ترديد نمی تواند خوشايند و جالب توجه باشد، خصوصاً که تأکيد 
وزير ورزش در ديدار اميدهای فوتبال ايران برای المپيکی شدن و درخشش 
در اين رقابت ها که 44 سال است حسرتش بر دل مردم ايران مانده، نشان 
می دهد که سلطانی فر حتی در ديدار مستقيم با تيم اميد هم مشکلاتی را 
که سد راه اين تيم است، نديده که چنين بی محابا تأکيد به المپيکی شدن 

تيمی دارد که سال هاست با هيچ مربی ای  نتوانسته طلسم شکنی کند!
پذيرفتنی نيس��ت؛ تعيين تعداد مدال برای رش��ته های المپيکی، تأکيد بر 
درخش��ش در المپيک برای تيم اميد فوتبال و پافش��اری برای صعودی که 
مطالبه گرانه به زبان می آورد، نه جای خوشحالی که جای تأمل دارد و اين سؤال 
را ايجاد می کند که مگر وزير ورزش واقعيت ها را نمی بيند يا بی خبر از مسائل و 

مشکلات است که اينگونه ايده آليسم خواسته هايش را بر زبان می آورد؟!
بدون ترديد صعود اميدهای ايران به المپيک و شکسته شدن طلسم 44 
ساله آرزوی تک تک ايرانی ها و خواسته قلبی تمام فوتبال دوستان است. 
اما بی شک وزير ورزش بايد در بيان اين آرزو نه ايده آل که منطقی به بيان 
احساساتش بپردازد تا سطح انتظارات از تيمی که مدام در حال تغيير است 
و درگير حواشی معقول باش��د، نه فراتر از حد که در صورت عدم کسب 
موفقيت يا نتايجی که انتظار آن ايجاد شده، عواقب بد و نگران کننده ای 

به دنبال داشته باشد.
قابل قبول نيس��ت؛ مطالبه گری های وزير ورزش که در تمرين اميدها 
بی توجه به مسير سنگلاخی پيش رو و سدهای مقابل تأکيد به صعود به 
المپيک و درخشش در اين رقابت ها دارد که قابل قبول نيست، چراکه او 
بهتر از هر شخص ديگری بايد به مسائل و مشکلات آگاهی داشته باشد 
و منطقی به امور بنگرد. آنچه اما در ديدار وزير ورزش با اميدهای ايران 
مطرح شد، همان حرف هايی بود که سلطانی فر پيش تر در ديدار با ساير 
ورزشکاران المپيکی به زبان آورده بود. خواسته هايی که اگرچه آرزوی 
همه اس��ت، اما وقتی قرار اس��ت از زبان وزير ورزش مطرح شود انتظار 
می رود منطبق بر واقعيت باشد که تمام جوانت را بسنجد تا مبادا تأثيری 

سوء و منفی به دنبال داشته باشد. 
اما گويا در نظر گرفتن واقعيت برای وزارت نشين ها اهميت چندانی ندارد 
که هر روز شاهد بيان رؤياهای ايده آليسم آقايان در مواجهه با ورزشکاران 
هس��تيم. حال آنکه اين ديدارهای گاه و بيگاه که البته خيلی هم اتفاق 
نمی افتد، می تواند تأثير مثبتی در روند تلاش ورزش��کاران برای نيل به 
موفقيت داشته باشد اگر واقعيت ها را برای متولی ورزش کشور به تصوير 
بکشد. واقعيت هايی که چيزی جز شرايط سخت ورزشکاران و کمبودهای 
بی شمار برای دستيابی به موفقيت نيست. با اين حال شايد وزير ورزش 
ترجيح می دهد چشم بر واقعيت های سختی که ورزشکاران با آن دست به 
گريبان هستند ببندد که اينگونه ايده آل از آرزوها و خواسته  هايش سخن 
می گويد، آن هم چشم در چشم ورزشکارانی که برای عبور از سختی ها و 

رسيدن به موفقيت نيازمند روحيه و انگيزه هستند، نه تحکم!


